
 

 
 

 
香 港 特 別 行 政 區 政 府 海 事 處 

MARINE DEPARTMENT 
MARINE DEPARTMENT - THE GOVERNMENT OF THE HONG KONG SPECIAL ADMINISTRATIVE REGION 

海 事 處 船 隻 報 告 -   一 般 事 項 申 報 表 

MARINE DEPARTMENT SHIPPING REPORT - GENERAL DECLARATION 
* * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * 

(適用於《商船 (本地船隻) 條例》 第 2 條內"本地船隻"的釋義中第(e)段所述的船隻 

的非內河區航次及遊樂船隻申報到港、離港。請填一式兩份，並參閱註釋 OSC/E&C/3。) 

(Applicable for declaring entry and clearance of local vessels as defined in paragraph (e) of the interpretation of “local vessel” under Section 2 of the Ordinance 
non-river-trade voyage and pleasure vessels, complete in duplicate and use Notes OSC/E&C/3 for guidance) 

(到港時間) (Arrival time) 
年 Year 月 Month 日 Day 時 Hour 分 Minute 

 
 

1. 船名 

到港 Arrival 離港 Departure 

2. 呼叫信號 3. 船籍 4. 船長姓名 

Name of vessel Call sign Nationality  of   vessel Name of coxswain 

 
5. 船隻類型 (註 2) 

Vessel type (Note 2) 

 
 

代號 Code 

6. 海事處參考編號 或 擁有權證明書號碼 

MD ref. number or C.O.O. number 
7. 夏季載重噸位 

Summer Dwt 
8.  總噸位 

G.T. 
9. 淨噸位 

N.T. 

 
 

10.   總長度 (米) 
Length Overall (m) 

 
 

13. 來港主要原因 (註 4) 
Main reason for call (Note 4) 

 
 
 
 

14. 所載貨物 (註 5) 
Description of cargo (Note 5) 

 
11.   夏季吃水 (米) 

Summer draft(m) 

 
 
 
 
 
 
 
 

代號 Code 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

代號 Code 

 
12.  代理人名稱 

Name of agent 

代理人電話 

Tel. No. of agent 
 

代理人地址 

Address of agent 
 
 

15. 航程概要 (請按時間先後次序列出) 
Brief particulars of voyage (Please list in chronological order)   
到港前停靠的港口 (請在主要裝貨港下面劃線) 
Previous ports of call (Underline main cargo loading port) 

 

離港後停靠的港口 (請在主要卸貨港下面劃線) 
Subsequent ports of call (Underline main cargo discharging port) 

 
16. 乘客人數 

Number of passengers 
17. 船員人數 (包括船長) 

Number of crew (including coxswain) 
 
 

18. 證書 CERTIFICATES 簽發機關 ISSUING AUTHORITY 屆滿日期 DATE OF EXPIRY 
(年年年年/ 月月/ 日日)     (YYYY/MM/DD) 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

19.  在香港的泊位／碇泊處 (註 9 及 10) 20. 估計離港時間 Estimated time of departure 21. 茲證明以上一切資料皆為詳盡而正確。 

Berth(s)/anchorage(s) location in Hong Kong 
(Notes 9 & 10) 

年 Year 月 Month 日 Day 時 Hour 分 Minute I certify that all the above information is completed and correct. 

 
 

22. 主要裝卸貨物地點 (註 10) 
Main cargo handling location (Note 10) 

 
船東／獲授權代理人／船長簽署 

Signature of vessel owner/authorized agent/coxswain 

日期 Date： 

 

*  如果船隻載有危險品，必須向海事處危險貨物小組遞交申報危險貨物艙單 

Dangerous Goods Manifest should be submitted to the DG Unit of Marine Department if vessel carrying DG 
 

********************************************************************************************************************** 
Personal Data Collection Statement 收集個人資料聲明 

The personal data provided by this application form will be used by Marine Department for process licensing and port formalities purposes, and may be disclosed to other 
departments/agencies for investigation/prosecution purposes. In accordance with the Personal Data (Privacy) Ordinance (Cap. 486), data subjects have a right to request access 
to and correction of their personal data provided in the application form. For access to or correction of personal data in the application form, please contact the Officer-in-charge, 
any District Marine Office of the Marine Department. 
申請表所獲得的個人資料會供海事處作處理有關牌照及關務事務用途，亦可能轉交其他部門／機構以供調查／檢控之用。根據《個人資料（私隱）條例》（第       486       章）， 

資料當事人有權要求查閲及改正在此申請表提供的個人資料。如須查閲或改正此申請表的個人資料，請與海事處任何海事分處聯絡。 
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